
Referat fra bestyrelsesmøde i Friskvind 

Dato:  18.1.2024 hos Dorthe Iversen   

Afbud:  Thomas, Andreas og Christian 

 

 Opflg. 
1. Evaluering af julehygge på Bundsbæk 

Der var enighed om, at det havde været en rigtig god dag. Museet er umiddelbart 
positiv stemt for, at vi også låner møllen næste år. 

Datoen (lørdag før første søndag i advent) var perfekt. 

Tidspunktet fra kl. 11 – 16 fungerede godt – de besøgende kom i 2 hold, og nogle 
blev der hele dagen. 

Salg af pølser var en succes. 
 
Mange roste æbleskiverne fra Dejbjerglund. 
 
Bålfade med grillkul var en succes og var medvirkende til, at flere blev længere, da 
de kunne varme sig lidt ved bålfadene. 
 
Forslag til ændringer til næste gang: 
• Der skal afspærres med flag/andet ved indkørslen mod øst. 
 
• Det var svært at samle publikum foran scenen, men de optrædende skal vide 

på forhånd, at det er ikke sikkert, at publikum står og lytter hele tiden, men at 
sang og musik fungerer som en hyggelig lydkulisse. 

 
• Der er behov for flere madboder. 
 
• Hvis æbleskiverne varmes i køkkenet og holdes varme i varmekasser, kan 

ekspeditionen speedes op.  
 
• Der er behov for mere bordplads – evt. opsætning af en midlertidig ekstra 

hylde i salgsvognen 
 
• Det tog for lang tid at varme pølserne op – evt. låne Stauning Jazz’ gasgrill  - 

eller varme dem i køkkenet og bringe dem varme ud på varmepladen. 
 
• Opvarmning af brød – næste gang er den nye brødvarmer klar. 
 
• Evt. opsætning af pavillon ved siden af salgsvognen, hvorfra drikkevarer kan 

uddeles. 
 
• Der var efterspørgsel på mulighed for at købe kaffe og te indenfor – det skal 

overvejes, om det skal være en mulighed næste gang evt. også med salg af 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



kringle/kage. Kan evt. bages i ovnen på møllen, hvis det er tilladt til den tid. 
Evt. overskud fra bagning af brød skal gå til fælleskassen.  

 
• Evt. salg af suppe.  
 
• Julemanden var rigtig god -  evt. komme flere gange i løbet af dagen. 

Forskellige alternative julemænd blev drøftet.  
 
• Evt. et ekstraordinært trækplaster, som kan annonceres forud, blev drøftet. 
 
1. Økonomi:   
Der blev et overskud på 11.339 kr. (det manglende bilag for småkager fra 
Gårdbageren fra sidste år er trukket fra, det samme er forsikring for 
arrangementet). 
 
Tove sender listen over de, der havde en salgsbod, til Dorthe.  
 
Der kom i alt 440 betalende publikummer, og deltagere i alt kom op på 660.  
 
Ca. halvdelen af overskuddet går til Friskvind og resten deles mellem de 
medvirkende foreninger, baseret på antal deltagere og arbejdstid: 
• HGF (1500 kr) Jeppe beder HGF om at sende en faktura på beløbet 
• Smedenes Hus støtteforening  (1500 kr.) Dorthe beder dem sende faktura 
• Lem koret (750 kr) – Dorthe beder dem sende en faktura på beløbet 
• Gitte Bille Lokalrådet i Velling (1200 kr) Anette  
• Lucia pigerne Stauning skole (400 kr.) til klassekasser eller støtteforening 

(Dorthe kontakter Karen K). 
 
Måske kan nogle af beløbene trækkes fra bevillingen fra Landdistriktsrådet (der 
står pt. 55.000 kr. på kontoen). 
 
Under forudsætning af overskuddets størrelse, kontaktes foreningerne inden, så 
de kender fordelingsnøglen. 
 
 
3.    Indkøb: 
• 8 - 10 lange lyskæder af god kvalitet (Alfred)  
• 4 kabeltromler (Alfred) 
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4. Evt.  
• Bårebuketten ved Bois bisættelse trækkes fra Friskvinds konto. 
 
• Lydudstyr bevilget af Nordea fonden er indkøbt og står hos Mark, der tester det 

inden ibrugtagning.  
 
• Anette foreslog at afholde et fælles førstehjælpskursus (fokus på hjertestarter) 

sammen med sogneforeningerne i de 5 sogne. Anette kontakter sogne-

 
 
 

Mark 
 
 
 

Anette 
 



foreningernes formænd og beder dem bakke op om kurset og finde deltagere. 
Efter kurset er det et ønske at få fundet en række hjerteløbere i alle sogne.  

 
 
• Fundraising arrangeret af Landdistriktsrådet og FrivilligVest – Alfred og Tove 

deltager. 
 
• Der er officiel indvielse af FrivilligVests nye kontorer i Smedenes hus den 20.2. 

kl. 18.30 – alle er hjertelig velkomne. Efter receptionen er alle velkomne til at 
deltage i et foredrag med Henrik From. Tilmelding FrivilligVest 

 
• Kommunikation tages med som emne på næste bestyrelsesmøde i Friskvind. 

Hvilke tilbud deles med hvem og hvornår? 
 
• Anette ser på, om det er muligt at få et overblik over, hvor mange der kommer 

ind på Friskvinds hjemmeside.  
 
• Liste over bestyrelsesmedlemmer i de forskellige sogne ajourføres til næste 

gang. 
 
• Erhvervsnetværket har ikke forlænget deres sponsorat til Friskvinds vogne.  

 
 
Næste møde den 28.2. kl. 19.00 hos Anette 
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Tove Kristensen 
18.1.2024 

https://frivilligvest.dk/

